
FOREWORD 

The World List of Universities is revised every three years in an attempt to 
remain up-to-date in relation to the continuingly rapid development of 
higher education in all parts of the world. The present edition, like its 
predecessors, is a world directory, including more than 8,500 universities and 
other institutions of higher education in 1S4 countries, and a guide to the 
principal national and international organizations concerned with higher 
education. In particular it includes information about bodies which have 
special responsibilities for inter-university co-operation and for facilitating 
exchanges of academic staff and students. 

Every effort has been made to ensure that the information published is 
authoritative, and the Secretariat of the International Association of Univer-
sities is grateful to government departments and central academic bodies in 
many countries and to the relevant international and regional organizations 
for their assistance in revising entries and providing new material. 

The listing of institutions and organizations and the contents of the des-
criptive notes are based on information made available to the International 
Association of Universities. They do not imply any comment by the Associa-
tion itself. If errors or omissions have occurred, corrections will be welcomed 
for inclusion in the next edition of the World List of Universities. 

AVANT-PROPOS 

La Liste mondiale des Universités est révisée tous les deux ans afin qu'elle 
reste autant que possible à jour par rapport au développement rapide et 
continu de l'enseignement supérieur dans le monde entier. Comme les précé-
dentes, la présente édition constitue un répertoire mondial de plus de 8.S00 
universités et autres établissements d'enseignement supérieur de 154 pays et 
un guide des principales organisations nationales et internationales s'occu-
pant d'enseignement supérieur. Elle comporte notamment des informations 
sur les organismes qui assument des responsabilités particulières en matière 
de coopération interuniversitaire et d'organisation des échanges d'ensei-
gnants et d'étudiants. 

On s'est efforcé d'assurer aux informations publiées ici le maximum d'ex-
actitude et le Secrétariat de l'Association internationale des Universités 
remercie vivement les services gouvernementaux et les nombreux organismes 
universitaires nationaux, ainsi que les organisations internationales et régio-
nales intéressées qui ont bien voulu l'aider à réviser et à renouveler sa 
documentation. 

La liste des institutions et organisations et le contenu des notes descriptives 
reposent sur des renseignements communiqués à l'Association internationale 
des Universités et ne comportent aucun jugement propre de sa part. Si des 
erreurs ou des omissions se sont produites, toutes corrections seront accueil-
lies avec reconnaissance en vue de la prochaine édition de la Liste mondiale 
des Universités. 


